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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIŢA 

COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE 

 

 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat azi 26.03.2025 în şedinţa ordinară  

a Consiliului local al municipiului Bistriţa 

 

 

Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa se desfăşoară în 

sala de şedinţe a Primăriei municipiului Bistriţa la care participă: consilierii locali 

ai municipiului Bistriţa, domnul Lazany Gabriel, Primarul municipiului Bistrița; 

doamna Stere Ștefania, viceprimar al municipiului Bistrița; domnul Hangan Sorin 

viceprimar al municipiului Bistriţa; domnul Costea Adrian– Administratorul public 

al municipiului; domnul Cincea Dumitru Matei - Director executiv Direcția Juridică, 

Resurse Umane și Achiziții Publice, înlocuitor de drept al secretarului general la 

această ședință; Dreptate Radu – director executiv Direcţia de Asistenţă Socială 

Bistrița; Marina Vasile – director executiv Direcţia Patrimoniu; Ionescu Alina – şef 

serviciu la Direcţia Patrimoniu; Pop Monica – Arhitect șef; Timoce Olivia – 

consilier Serviciul Urbanism Scurtu Nicolae, director executiv, Danci Ancuța 

Petruța și Gavriloaie Octavia – directori executivi adj. la Direcția Economică; 

Coceșiu Liliana, Director executiv Direcția Dezvoltare Durabilă 2030; Ivașcu Lia 

– director executiv Direcția Tehnică; Moțoc Gheorghe – RPL Ocolul Silvic al 

municipiului Bistrița RA; Kocsis Lorand, director Direcţia de Infrastructură şi 

Servicii Bistriţa,  Ruşti Mihai – şef Serviciu Relaţii Publice, Comunicare; 

Berbunschi Mihai – Centrul Cultural Municipal George Coşbuc; Frandeş Florin – 

director Direcţia Poliţia Locală; Bărbos Răzvan, Jiga Claudiu – consilieri ai 

primarului municipiului Bistrița; Bogatean Adriana Silvia, consilier juridic, Suciu 

Anca Emilia și Cionca Terezia Tanța, consilieri Compartimentul Pregătire 

Documente, Siman Dan – Direcția Tehnologia Informației și Inovare; 

 Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost convocată 

prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.118/20.03.2025, care a fost 

adusă la cunoştinţă publică în mass-media locală şi prin afişare pe site-ul 

primăriei. 

Conduce ședința preşedintele de şedinţă în exercițiu, domnul consilier Bria 

Dumitru Alexandru. 

Având în vedere demisia domnului consilier Turc Ioan, Consiliul local al 

municipiului Bistrița are în momentul ședinței 20 de consilieri locali în funcție din 

cei 21 prevăzuți de lege.  
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Sunt prezenți la ședință toți cei 20 de consilieri locali în funcție.  

Şedinţa este legal constituită. 

Se intonează Imnul de stat al României. 

 

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: 

Mulțumesc! Suntem 20 de consilieri prezenți. Este întrunit cvorumul de  ședință. 

Declar deschise lucrările ședinței. 

ORDINEA DE ZI:  
Ordinea de zi stabilită prin Dispoziția nr. 118/20.03.2025 a Primarului 

municipiului Bistrița cuprinde următoarele puncte: 
1. Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului 

Bistriţa, din data de 26.02.2025 

2. Proiect de hotărâre nr.48/10.03.2025 privind aprobarea regulamentelor pentru 

administrarea parcărilor, cu plată şi de reşedinţă, amenajate în municipiul 

Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

3. Proiect de hotărâre nr.45/06.03.2025 privind aprobarea datei de începere a 

păşunatului animalelor şi durata sezonului de păşunat pe pajiştile permanente 

proprietatea municipiului Bistriţa pentru anul 2025 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

4. Proiect de hotărâre nr.46/07.03.2025 privind acceptarea donatiei Asociației 

Culturală "Grigore Bradea” a lucrării de for public “BUST - NICOLAE IORGA” 

şi documențatiei aferente 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia de urbanism, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

5. Proiect de hotărâre nr.47/07.03.2025 pentru modificarea Anexei nr.1 a 

Hotărârii nr.89/29.05.2024 privind actualizarea componenței Consiliului 

Tehnico-Economic, ca organ consultativ la nivelul Municipiului Bistrița și a 

Regulamentului de Organizare si Funcționare al acestuia, cu modificarile 

ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică şi 

administraţie publică locală 

6. Proiect de hotărâre nr.50/14.03.2025 privind aprobarea trecerii din domeniul 

public în domeniul privat al Municipiului Bistriţa a construcţiilor din Piața 

Independenței Nord situată în str.Împăratul Traian nr.55A, în vederea 

dezafectării, valorificării și casării pentru realizarea proiectului ”Regenerare 

urbană a spațiilor publice degradate – zona Independenței Nord” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
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- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

7. Proiect de hotărâre nr.51/14.03.2025 privind aprobarea trecerii din domeniul 

public în domeniul privat al Municipiului Bistriţa a unei construcţii situată în 

Bistrița, localitatea componentă Viișoara nr.157A-157B, în vederea 

dezafectării, valorificării și casării pentru realizarea proiectului ”Parc de 

specializare inteligentă BISTRITA INDUSTRIANOVA HUB” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

8. Proiect de hotărâre nr.52/17.03.2025 privind aprobarea trecerii din domeniul 

public în domeniul privat al Municipiului Bistriţa a imobilului-construcție situat în 

municipiul Bistrița, strada Gheorghe Şincai nr.2, în vederea desființării, 

valorificării și casării în condițiile legii, ca urmare a dezafectării de la utilitatea 

publică 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

9. Proiect de hotărâre nr.53/17.03.2025 privind aprobarea trecerii din domeniul 

public în domeniul privat al Municipiului Bistriţa a centralei termice cu 

instalațiile și conductele aferente, amplasată în incinta Liceului Tehnologic 

Agricol Bistrița, valorificarea, și după caz, casarea acestora, în condițiile legii 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

10. Proiect de hotărâre nr.57/17.03.2025 privind aprobarea studiului de 

fezabilitate și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții 

“Înfiinţarea unui Centru comunitar integrat în Municipiul Bistrițaˮ 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia de urbanism 

11. Proiect de hotărâre nr.58/18.03.2025 pentru modificarea și completarea 

Hotărârii nr.43/25.03.2021 privind acordarea unor prestații sociale sub formă 

de tichete sociale/carduri sociale pentru bunuri alimentare și medicamente, 

persoanelor aflate în situaţii deosebite, pentru prevenirea și combaterea 

sărăciei și riscului de excluziune socială, conform Legii nr.292/2011 a 

asistenţei sociale, cu modificările şi completările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

12. Proiect de hotărâre nr.59/19.03.2025 privind acceptarea donaţiei imobilului-

teren situat în intravilanul municipiului Bistrița, având destinația de stradă - 

strada Primăverii și înscrierea lui în domeniul public al Municipiului Bistrița, ca 

bun de uz și interes public local 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia juridică şi administraţie publică locală 
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13. Proiect de hotărâre nr.60/19.03.2025 privind aprobarea prelungirii duratei 

contractului de închiriere încheiat între Municipiul Bistrița și Parohia 

Evanghelică C.A. Bistrița, pentru imobilul construcție și teren aferent, situat în 

municipiul Bistrița, strada Ecaterina Teodoroiu nr.2-4, având destinația de 

grădiniță 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

14. Proiect de hotărâre nr.61/19.03.2025 privind desemnarea reprezentantului 

municipiului Bistriţa în Adunarea Generală a Asociaţiei „Produs în Bistriţa-

Năsăud” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

15. Proiect de hotărâre nr.62/19.03.2025 privind aprobarea Planului Urbanistic 

Zonal „Realizarea unei construcţii cu destinaţia de prestări servicii -service 

auto, amenajări exterioare” municipiul Bistrița, localitatea componentă 

Viișoara, str.Calea Dejului nr.149 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică şi 

administraţie publică locală 

16. Proiect de hotărâre nr.64/19.03.2025 privind instituirea unui drept de 

superficie, prin licitație publică, asupra terenului în suprafață de 2.283 mp., 

proprietate privată a Municipiului Bistrița, situat în str.Calea Moldovei, în 

vederea amenajării unui spațiu pentru desfășurare de activități sportive, 

recreative și distractive 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică şi 

administraţie publică locală 

17. Proiect de hotărâre nr.65/19.03.2025 pentru aprobarea Planului de acţiune 

privind serviciile sociale administrate și finanţate din bugetul Consiliului Local 

al municipiului Bistriţa pentru anul 2025 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

18. Proiect de hotărâre nr.70/20.03.2025 pentru aprobarea cesiunii a unor părţi 

sociale ale Societăţii Business Park Bistriţa Sud S.R.L. către Judeţul Bistriţa-

Năsăud 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

19. Raportul anual de activitate nr.2970/04.03.2025 al structurii comunitare 

consultative pentru prevenirea separării copilului de familie la nivelul 

municipiului Bistriţa, întocmit de către Direcţia de Asistenţă Socială Bistriţa 
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Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Cu 

privire la ordinea de zi, dacă sunt, propuneri de modificare? Domnule primar!  

Primarul municipiului, domnul Lazany Gabriel: Da, domnule președinte, am 

următoarea propunere de completare a ordinii de zi a ședinței de astăzi 

1) Proiect de hotărâre nr.72/24.03.2025 privind aprobarea proiectului „Coridor 

de mobilitate durabilă aferent râului Bistrița – Etapa I” și a cheltuielilor legate de 

proiect 

2) Proiect de hotărâre nr.73/25.03.2025 privind însușirea documentaţiei 

tehnice cadastrale de înscriere în evidențele de cadastru și carte funciară a 

imobilului-teren strada Valea Budacului (intravilan) - drum de exploatare 

(extravilan), în proprietatea Municipiului Bistriţa, domeniul public, având 

destinație de uz și interes public local 

3) Proiect de hotărâre nr.74/25.03.2025 privind constatarea încetării de drept 

a mandatului de consilier local al domnului Turc Ioan 

Având în vedere că în data de 24.03.2025 domnul Turc Ioan a depus la 

primărie cererea de încetare de drept a mandatului său de consilier local, propun 

discutarea cu prioritate, respectiv la punctul 1 a ordinii de zi, a Proiectului de 

hotărâre privind constatarea încetării de drept a mandatului de consilier local al 

domnului Turc Ioan. 

Cu privire la Proiectul de hotărâre nr.71/24.03.2025 privind declanșarea 

procedurii de expropriere a imobilelor proprietate privată situate pe amplasamentul 

lucrării de utilitate publică de interes local ”Coridor de mobilitate durabilă aferent 

Râului Bistrița” – etapa 1, care a fost avizat de către cele 3 comisii de specialitate, 

acesta nu va fi cuprins pe ordinea de zi a şedinţei de astăzi, urmând a fi reanalizat 

şi înscris pe ordinea de zi a unei viitoare şedinţe a consiliului local. Mulțumesc, 

domnule președinte! Retragem, da. 

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: 

Mulțumesc, domnule primar! Dacă mai sunt intervenții? Dacă nu sunt, vă rog să 

ne pronunțăm prin vot pe propunerea de modificare a ordinii de zi și de modificare 

a ordinii de tratare a proiectelor. Vă rog să votați! 

Rezultatul votului: Cu 20 de voturi ”pentru”, propunerea a fost adoptată. 

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: 

Mulțumesc! Ordinea de zi cu modificările adoptate, vă rog! Votați, vă rog! 

Rezultatul votului: cu 20 de voturi ”pentru” ordinea de zi a fost adoptată.  

 

Se trece la punctul 1 al ordinii de zi, pct.21 (completare) devenit 1 pe 

ordinea de zi, proiect de hotărâre nr.74/25.03.2025 privind constatarea 

încetării de drept a mandatului de consilier local al domnului Turc Ioan 

Proiectul de hotărâre are 4 articole și se adoptă cu votul majorităţii 

consilierilor prezenţi. 

Președintele de ședință supune la vot proiectul de hotărâre. 
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Rezultatul votului: cu 20 de voturi ”pentru”, în unanimitate, proiectul de 

hotărâre este adoptat. 

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: 

Mulțumesc! Punctul unu pe vechea ordine de zi devenit numărul doi. O să vă 

comunic numerele din vechea ordine de zi, stimați colegi, ca să nu ne încurcăm. 

 

 

Se trece la punctul unu al ordinii de zi stabilită în Dispoziția de 

convocare, Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local al 

municipiului Bistriţa, din data de 26.02.2025 

Președintele de ședință supune la vot procesul verbal. 

Rezultatul votului: cu 20 de voturi ”pentru” procesul verbala a fost aprobat.  

 

 

Se trece la punctul 2 al ordinii de zi, Proiect de hotărâre 

nr.48/10.03.2025 privind aprobarea regulamentelor pentru administrarea 

parcărilor, cu plată şi de reşedinţă, amenajate în municipiul Bistriţa 

Proiectul de hotărâre cuprinde 11 articole și se adoptă cu votul majorității 

consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul Urîte Florin, președintele Comisiei economice, prezintă avizul 

comisiei: Aviz favorabil 

Domnul Dumitrescu George, președintele Comisiei juridice și administrație 

publică locală prezintă avizul comisiei: Aviz favorabil. 

Președintele de ședință domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: 

Mulțumesc dacă sunt intervenții pe acest proiect?     

Domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Da, eu, domnule președinte, dacă 

îmi permiteți.  

Președintele de ședință domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Alte 

intervenții, din partea… Vă rog domnule consilier Filip Tudor!  

Domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Da, mulțumesc! Vreau să propun 

un amendament, amendament care vizează articolul unu, alineatul trei, și anume 

retragerea acestui alineat de pe hotărârea de Consiliu local. Acesta spune în felul 

următor: ”Parcările cu plată neamenajate din municipiul Bistriţa sunt considerate 

spațiile de parcare situate pe străzile proprietatea Municipiului Bistrița, altele 

decât cele prevăzute în anexa nr.1a, pe care staţionarea autovehiculelor nu este 

interzisă, semnalizate în mod corespunzător.”  

Președintele de ședință domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Ați vrut 

să ziceți Alineatul trei al articolului 1? 

Domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Da, da. Am spus, îmi cer scuze.  

Da. Și anume ce ar însemna asta din perspectiva mea și a noastră, ar însemna 
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că oricine vine și lasă mașina pe marginea drumului sau pe o stradă din municipiu 

sau localitățile componente și nu are achiziționată vinieta albastră, este pasibil 

de amendă, în condițiile în care un om, dacă vine de la Dej, vine mătușa de la 

Dej în vizită la Ghinda și lasă în stradă, cineva poate să treacă și să o amendeze, 

fără să fie informat cu privire la riscul de a fi amendat, pentru că în aceste locuri, 

în aceste parcări neamenajate, așa cum sunt menționate ele...  

Președintele de ședință domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: 

semnalizate în mod corespunzător, îmi cer scuze că intervin peste 

dumneavoastră, semnalizate în mod corespunzător. 

Domnul consilier Filip Alexandru Tudor: și neamenajate,  

Președintele de ședință domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: 

neamenajate, semnalizate în mod corespunzător. 

Domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Neamenajate, semnalizate în mod 

corespunzător. Cei care vor lăsa mașina sunt pasibili de amendă.  

Președintele de ședință domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Vă rog, 

domnule primar.  

Primarul municipiului Bistrița, domnul Lazany Gabriel: Mulțumesc! Deci aici 

aș vrea să vin cu o completare la ceea ce spuneți, mai mult o precizare, mai bine 

a spus. Nu primesc automat amendă, primesc amendă doar dacă nu-și plătesc 

taxa de parcare. Adică ei pot să își plătească o taxă de parcare de un leu pe oră. 

Și de aceea este și trimiterea la semnalizate corespunzător, adică vor fi panouri 

de semnalizare prin care ei sunt avertizați că trebuie să plătească o taxă de un 

leu pe oră dacă ocupă domeniul public. Și este, este un un lucru normal, să știți. 

Atâta timp cât unii dintre cetățeni, vă dau un exemplu, unii dintre cetățeni își 

achiziționează parcări rezidențiale la tariful de 240 lei, iar alți cetățeni preferă să 

nu cumpere un loc, lasă în fața blocului. Atunci ei utilizează spațiu public. Primăria 

foarte greu face curățenie, întreține zona respectivă, mai mult decât atât, 

provoacă și aglomerație în trafic și este normal atunci să plătească o anumită 

taxă. În zonele de case, și asta vă spun pentru că eu locuiesc într-o zonă de case, 

foarte multă lume, din comoditate, nu-și bagă mașina în curte, cu toate că are loc 

unde să-și parcheze mașina, o lasă în fața casei. Iarăși acest lucru provoacă 

disconfort pentru foarte mulți alți cetățeni participanți la trafic și toată lumea știe 

lucrul ăsta. Atunci prin această taxare de un leu pe oră noi îi încurajăm să-și bage 

mașina în curte. Ăsta este scopul acestor tarifări. Dacă nu vom face anumite 

anumite reguli în oraș o să avem din punct de vedere al traficului un haos total. 

Eu propun ca hotărârea să rămână în forma în care a fost propusă. Mulțumesc!  

Președintele de ședință domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: 

Mulțumesc! Alte intervenții? Vă rog, domnule consilier Dumitrescu! 

Domnul consilier Dumitrescu George: Două lămuriri, dacă se poate, tot așa, 

de la cetățeni, legate de acest aspect, dacă se pot achiziționa viniete din astea 



8 

albastre pentru vizitatori, adică dacă vine cineva la bloc, dacă se pot achiziționa, 

să nu plătească, și dacă în timpul weekend-urilor e același tarif. Vă mulțumesc!  

Primarul municipiului Bistrița, domnul Lazany Gabriel: Tariful este unic 

pentru vinieta albastră. Dacă vizitatorii, care vin la cabinet sau unde aveți 

dumneavoastră, sau pentru ce ridicați această problemă, sunt din municipiul 

Bistrița și își pot achiziționa vinieta albastră la tariful de 100 lei, prevăzut în 

regulament. Dacă sunt din afara municipiului, atunci trebuie ori să plătească 

tariful de un leu pe oră, fiind o parcare la marginea drumului sau neamenajată, 

sau să-și cumpere vinieta albastră, la tariful de 600 lei. 

Președintele de ședință domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: dacă vine 

atât de mult.  

Primarul municipiului Bistrița, domnul Lazany Gabriel: Mulțumesc! Dacă 

vine des. Dacă nu, știți că vinieta albastră nu este obligatorie, cumpără doar cine 

dorește. Pe weekend parcarea nu se plătește, cred că e prevăzut în regulament 

lucrul ăsta.  

Președintele de ședință domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Da, 

mulțumesc!. Alte intervenții, dacă mai sunt, din partea consilierilor.  

Domnul consilier Urîte Florin Radu: Am și eu o întrebare.  

Președintele de ședință domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Vă rog, 

domnule consilier Urîte!  

Domnul consilier Urîte Florin Radu: Sigur că această vinietă de 100 lei, 

dacă o împărțim pe luni, pe lună, pe zi, e 27 de bănuți, deci aproape 

nesemnificativ. Întrebarea mea este alta, că până la urmă, mai ales aici, că am 

venit cu linia verde, până la urmă comunitatea europeană și preocupările 

mondiale chiar sunt de a restricționa poluările și mai ales în zonele centrale. În 

zonele centrale avem alocate școlile și așa mai departe. Pe de altă parte românul 

e învățat să vină cu parcarea până în instituție. Și totuși gândim aici și este un 

proiect de regenerare în zonele centrale. Ce vom face în zonele astea, de 

exemplu, chiar și în jurul, că eu, sincer, ca cetățean și discutând cu multă lume, 

care au mai umblat și prin alte părți, ne-am dori să fie un pietonal, deloc parcări, 

să găsim soluții extra. Și atunci întreb, dacă vom avea aceste viniete, eu sunt de 

acord, din punctul meu de vedere, e ok să fie o vinietă și mult mai accesibilă 

decât cea care a fost. Dar în zona centrală ce vom face asta? Dacă nu cumva 

trebuie să restricționăm zona centrală, dacă dorim, sau efectiv să desființăm 

parcările în zona respectivă. Aici mă refer în primul rând la zona considerată de 

interes major, ca și oraș.  

Primarul municipiului Bistrița, domnul Lazany Gabriel: Da, deci ca o 

proiecție pentru viitor, știți că există un proiect de regenerare a centrului istoric 

care prevede, făcând abstracție de linia verde care trece prin, traversează centrul 

și de-a lungul liniei verzi este interzisă staționarea și oprirea, acel proiect de 

regenerare a centrului istoric presupune și desființarea mai multor locuri de 
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parcare. De exemplu zona din jurul Bisericii Evanghelice va deveni o piațetă. 

Toate aceste locuri de parcare vor dispărea, nu se va mai putea circula în buclă 

pe după biserică. Dacă v-ați uitat peste proiect, strada Titulescu, de asemenea 

dispar locurile de parcare. Noi ne dorim ca zona de centru istoric să devină o 

zonă foarte vizitată de turiști, dar în regim de promenadă, adică oamenii să vină 

pe jos. Și atunci noi trebuie să găsim soluții pentru a le oferi locuri de parcare în 

locuri, în zone din apropiere. Și aici vorbim de strada Lupeni unde va fi amenajată 

o parcare, strada Bistricioarei unde va fi amenajată o parcare. De asemenea ne 

dorim să amenajăm o parcare pe strada Dobrogeanu Gherea, unde este sediul 

SVSU, să-i relocăm, iar zona respectivă să fie demolată și transformată într-o 

parcare. Și acel proiect din Eminescu, care se va face în timp și este la 6 minute 

de zona pietonală. Eu cred că 6 minute de mers pe jos nu trebuie să fie o 

sperietoare pentru nimeni. Și ăsta este scopul pentru care s-au implementat și s-

au dat drumul aceste proiecte, la axa gării, la linia verde, pentru a descuraja 

traficul cu mijloacele de transport proprii și a încuraja transportul în comun. Vă 

mulțumesc!  

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Da, 

mulțumim! Dacă mai sunt intervenții?  

Doamna consilier Dobraniș Georgeta Rodica: Da, aș dori să iau și eu 

cuvântul. 

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Doamna 

consilier Dobraniș, vă rog! 

Doamna consilier Dobraniș Georgeta Rodica: Vin din zona privată și mă 

interesează ce se întâmplă cu centrul acesta deoarece ca mine mai sunt 

antreprenori care plătesc pentru zona protejată. Mai exact, din ceea ce ați 

prezentat, domnule Urîte, să înțeleg că n-o să mai intre niciun, nicio mașină în 

zona respectivă. Prin urmare stau și mă întreb ce se întâmplă cu magazinele și 

cu cei care vor să se aprovizioneze în zona respectivă. Eu plătesc pentru zona 

protejată, pentru livrare de Coca-Cola, o sumă pe lună, pentru fiecare mașină 

care ajunge acolo. Prin urmare acuma voi plăti încă o sumă pentru fiecare mașină 

pentru acea vinietă. Situația privaților ați luat-o în calcul în discuția 

dumneavoastră, la acest proiect? Mulțumesc!  

Primarul municipiului Bistrița, domnul Lazany Gabriel: Sigur că am luat-o în 

calcul și va fi făcut un program de aprovizionare a magazinelor, un program după 

un anumit orar de colectare a deșeurilor menajere și nu numai. Pentru că, să știți, 

este foarte neplăcut și eu cred că cei care sunt cu terase în zona pietonală sunt 

de acord cu mine, este mai mult decât neplăcut să stai pe terasă să iei masa și 

o mașină care face aprovizionare sau care vine să ridice gunoiul, să te afume 

sau să împrăștie un miros pestilențial în zona respectivă. Se va face după un 

anumit regulament, nimeni nu este restricționat. Să știți că nu Bistrița a inventat 

și Bistrița va fi primul oraș cu zonă de promenadă în zona centrului istoric. Există 



10 

în foarte multe locații și accesul se face după un anumit regulament, inclusiv 

pentru cei care sunt rezidenți în zona respectivă.  

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: 

Mulțumesc! Vă rog, domnule consilier Mathe! 

Domnul consilier Mathe Attila: Mulțumesc! Într-un fel e bine că se 

reglementează regulamentul, parcările, și se taxează, fiindcă să luăm în 

considerare firmele de transport. Sunt foarte multe firme, mici și mari, care își 

deschid o firmă de transport, au vreo 10 mașini și legea nu le cere să aibă un 

teren sau grădină unde să țină mașinile. Și dacă ne uităm prin tot orașul, sunt 

foarte multe microbuze, autobuze, împrăștiate. Și pot să vă duc și eu într-un loc 

unde sunt foarte multe concentrate, într-un loc, care își efectuează. Și poate așa 

antreprenorii o să se gândească să închirieze un teren unde să-și țină mașinile, 

să aibă un parc propriu auto și nu să ocupe terenul, locul cetățenilor care vin să-

și rezolve lucrurile. Și în al doilea rând, acuma am vizitat un oraș mai mare din 

Europa, dintr-o țară vecină, și acolo te duci în centru doar dacă îți asumi. Sunt 

niște prețuri foarte mari, începând de la prețul minim pe oră, la periferie începe 

de la 5 lei, urcând foarte costisitor. Și asta e viitorul, ca centrul orașului să fie 

pentru oameni, pentru cetățeni, nu pentru trafic auto. Mă bucur că se 

reglementează parcări în orașe. Sunt de acord cu acest proiect. Mulțumesc! 

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: 

Mulțumesc! Alte intervenții?.  

Domnul viceprimar Hangan Sorin: Pot să...? 

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Vă rog, 

domnule viceprimar!  

Domnul viceprimar Hangan Sorin: Da, mulțumesc, domnule președinte! Mi-

aș dori ca toți colegii consilieri și sigur și cetățenii care sunt interesați, să-și 

dorească să stea și de partea cealaltă a baricadei. Și eu, când eram consilier, de 

multe ori aveam aceeași atitudine ca și doamna Dobraniș, să nu se supere că îi 

pronunț numele, însă momentul în care ai și de administrat, și cred că ăsta e rolul 

principal al unei administrații, a judeca lucrurile într-un echilibru. Puteți să mergeți 

pe toate străzile numai de case din Bistrița, luați Compozitorilor, luați Iuliu Hossu, 

luați ce stradă vreți dumneavoastră din Bistrița și să vedeți că de la un capăt al 

celălalt al străzii, deși sunt case, unele cu curți generoase, toate mașinile sunt 

parcate parțial pe stradă, parțial pe trotuar, pe trotuar care nu a fost reabilitat și 

modernizat mai mult de 3 ani de zile. Nu doar mașini mici, că nu vorbim de Spring, 

de nu știu ce alte mărci de mașini ușoare. Și de microbuze de 3,5t, de 4t. Acuma, 

care știți un pic de tehnică, știți că patul, fundația unui trotuar nu este deloc 

comparabilă cu fundația unui drum, da, ea este calculată ca rezistență, să trec 

eu sau dumneavoastră, cu un picior cu 30 - 40 kg pe acela, să vedeți că toate 

trotuarele nou amenajate au un debleu, așa se cheamă forma asta, înțelegeți 

unde? Când plouă, se face o mică băltucă. Și să vedeți cum alți cetățeni filmează 
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și spun: astea sunt lucrările, asta este calitatea, asta este administrația, ăsta este 

primarul. Dar nu asta e realitatea. Și de aceea, dacă nu sunt reguli... 

Iar cei care trebuie să meargă la școală pe trotuar, copiii și mămicile și, 

irelevant, oricare dintre noi calcă în baltă, trebuie să o ferească, calcă pe stradă 

și o lovește o mașină. Cam despre asta e vorba, dacă vrem să judecăm lucrurile 

în profunzime. Altfel e simplu, îmi place, nu-mi place. Sau caut un motiv să zic că 

nu e în regulă orice. Orice fel de regulament este perfectibil. Și acesta a fost. Am 

discutat și eu, am avut diverse dezbateri și nu puține, cu colegii mei consilieri. E 

greu să faci un regulament ca să nu zică cineva sau să nu-ți scape până la un, o 

categorie sau ceva. Dar este perfectibil și cu orice. A fost în transparență 30 de 

zile. Dar nici pe comisii nu prea am văzut propuneri. Pe plen. La orice viitoare 

ședință putem să-l perfecționăm. Vedem, începem să-l implementăm, mai vin 

cetățenii, ne mai dau o idee, că până la urmă asta reprezentăm aici, cetățenii. Și 

îl perfecționăm, nu e niciun fel de problemă. Treaba e să discutăm constructiv.  

Doamna consilier Dobraniș Georgeta Rodica: Îmi dați voie să vă răspund? 

În toată lumea asta, centrul orașelor au mașini care circulă în centru, într-adevăr, 

în niște condiții. Acolo există poliție care reacționează. Referitor la mașinile de 

care mi-ați spus, respectivii proprietari plătesc impozit pe mașina respectivă, 

funcție de motor, de dimensiuni, de ce vreți, de marfă și așa mai departe. Faptul 

că stau pe locuri pe care nu trebuie să stea, sunt parcate acolo, nu este datoria 

Primăriei, e datoria Poliției Locale, a Poliției Rutiere, eventual. Prin urmare, noi 

acuma facem, îmi faceți mie teorie că vin cu contraargumente. Or fi bune, or fi 

rele, asta le gândesc. Sunt în zona privată și am spus și la dezbaterea publică, 

dar nu este în regulă ca eu, privat, cu 30% din angajați navetiști, să le spun că 

de mâine eu, aici, în Consiliu Local, am aprobat ca familia lor, formată din două 

persoane care vin în Bistrița, bănuiesc la programe diferite, vor da 1.200 lei din 

bugetul lor de familie doar pentru că nu plătesc taxe la Primăria Bistrița. Acuma 

nu pot să-i mut pe toți în Bistrița, că poate nu-și permit o chirie, poate că au niște 

motive clare să nu vină în Bistrița. Dar ei vin să muncească, la fel cum vin părinții 

care își doresc un liceu mai bun pentru copiii lor. Astea nu știu dacă sunt atât de 

absurde ca și contra-argumente la acest proiect, Dumneavoastră bineînțeles că 

vă vedeți partea de interes, dar eu văd și partea asta. Și, mai mult de atâta, vă 

doriți ca centrul ăsta să devină unul căutat de către turiști, dar în momentul în 

care găsești numai second-uri și păcănele și câteva magazine care se mai 

necăjesc să trăiască, să supraviețuiască, n-o să obțineți cu încă nu știu câte taxe 

suplimentare. Da, eu am plătit taxe de zonă protejată pentru că am dorit ca cei 

care sunt aici și care mai plătesc taxe la impozitul local, deci toate restaurantele, 

să aibă, să fie bine aprovizionate. Și da, am intrat și în programul de care spuneți 

dumneavoastră, adică am încercat să respect un program de aprovizionare. Dar 

restul poate nu au, poate le este frică să reacționeze, dar și ei gândesc ca mine, 

pentru că la un moment dat această nouă taxă, acest mod de a impune lucru le 
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forțat, degeaba spuneți că nu este obligatorie, devine obligatoriu prin faptul că, 

exact cum a spus, a spus domnul Urîte, el a făcut un calcul pe zi. Și normal, un 

om calculat își vede, socotește, bă, decât să plătesc așa, mai bine plătesc, asta 

e, pe lângă celelalte taxe pe care primăria mi le impune de foarte mult timp. Am 

avut noroc, inclusiv cu domnul Hangan, că nu le-am mărit taxele locale și plătim 

la cele de anul trecut. Ei, acuma e o altă poveste, a schimbat barca. Mulțumesc!  

Primarul municipiului, domnul Lazany Gabriel: Deci, numai puțin, după aia 

te las. În primul rând, noi aici, în primul rând noi aici, cei care suntem în  jurul 

acestei mese suntem ca să apărăm interesele bistrițenilor și a cetățenilor din 

Bistrița. Cetățenii din Bistrița se plâng că au un oraș supraaglomerat. Este plin de 

mașini și mare parte dintre ele ale cetățenilor care într-adevăr nu locuiesc și nu 

plătesc impozite și taxe aici. Iar dacă cei doi angajați ai dumneavoastră, de care 

vorbiți, și vin în ture diferite și vin fiecare cu mașina lui în Bistrița, nu sunt atâta 

de săraci încât să nu își permită să plătească 50 lei pe lună taxa pentru mașină, 

altfel, altfel, păi nu, dacă nu-s din Bistrița e 600 lei, 50 lei. Deci altfel vin cu un 

mijloc de transport în comun sau vin cu altcineva, fac car sharing. Să știți, car-

sharing-uri și toate lucrurile astea sunt încurajate în vest tocmai pe acest 

considerent. Bistrițenii nu au locuri de parcare, bistrițenii nu stau în trafic cu orele, 

bistrițenii așa, bistrițenii așa. Care sunt motivele pentru care se întâmplă lucrurile 

astea? Și dacă te duci și faci o analiză, vezi că contribuie aia, aia, aia, aia. Și 

atunci noi, ca administrație, trebuie să gândim un set de măsuri ca să putem 

corecta anumite lucruri și să descurajăm anumite lucruri. Bineînțeles că și ei când 

vin, când vin în oraș, fac mizerie. Ai de curățat drumul și după ei, nu numai după 

bistrițeni. De ce să nu plătească o taxă? Eu nu înțeleg lucrul ăsta. Mulțumesc, 

domnul viceprimar, vă rog! 

Domnul viceprimar Hangan Sorin: Voiam să spun că am pomenit aleatoriu, 

pun întâmplător, numele dumneavoastră. Nu am vrut să am o polemică de nicio 

culoare. Îmi pare rău că n-ați înțeles mai nimic din intervenția mea, dar poate că 

cu alte ocazii vom discuta mai mult și ne vom întâlni și consilierii în alte 

conjuncturi, nu doar pe plenul ședințelor de consiliu, ca să ne agreem. Că unele 

lucruri, sigur, nu pot fi înțelese așa, doar la o primă vedere. Nu am vrut să intru 

într-o polemică, nici să vă pomenesc cu alt motiv, doar că erați în fața mea. Și 

altfel să știți că și eu am angajați care vin din altă localitate, le-am asigurat parcare 

în curtea întreprinderii, că asta e, ne mai asumăm și noi în patronii, dacă avem 

nevoie.  

Doamna consilier Dobraniș Georgeta Rodica: Din păcate, nu aveți 

specificul...  

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: O să vă 

rog, dacă puteți... 

Doamna consilier Dobraniș Georgeta Rodica: Am înțeles.  
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Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Să țineți 

cont și de ceea ce se numește solemnitatea ședinței. Dacă doriți, vă dau cuvântul 

când doriți. Da, mai sunt intervenții? Vă rog, din partea... 

Ajungem, dar din partea consilierilor.  

Domnul consilier Urîte Florin Radu: Doar o observație, să fac o observație 

la ce a spus doamna Dobraniș. Nu este o nouă taxă, este o vinietă care până la 

urmă ți-o iei sau nu ți-o iei. Taxe de parcare au fost în Bistrița, ne moștenim de 

mult. Uitați, eu, de exemplu, cu 480 îmi cumpăr pe firmă și avem toți, pentru ca 

să nu stau să tot sms-uiesc ce scrie pe stâlpi, o oră, două, trei. Deci nu e o taxă, 

că văd că se tot se tot dă denumirea de taxă. Este o vinietă, care ți-o asumi sau 

nu, nu e obligatorie pentru nimeni. Poți să plătești tu câte 2 lei, 3 lei, 50 de bani, 

cât vrei, sau poți să-ți cumperi ceva și nu mai porți de grijă. Asta este și în Cluj și 

în Oradea și în afară dacă doriți. Deci nu e vorba de o taxă suplimentară, că v-ați 

exprimat că e o nouă taxă. Nu este o nouă taxă. Deci nu este o nouă taxă. Iar 

pentru aprovizionare, că aveți magazine, și dincolo am observat, în Italia, prin 

Franța, și sunt, cu siguranță ați umblat, și suntem și vecini acolo cu firmele, 

noaptea. Nu e cazul la dumneavoastră, puteți, că aveți spații și aveți parcări, că 

v-ați amenajat parcări, nu? Cel puțin lângă noi. Să vină noaptea, se face 

aprovizionare noaptea, noaptea se iau gunoaiele, tocmai ca să nu creeze o 

aglomerație în orele de vârf, peste zi. Dar ca idee, nu e nimic nou, a fost taxă și 

până acuma. Nu știu, dar dacă mă întrebați pe mine, cel puțin eu, ca persoană, 

vinieta propusă e mai ieftină decât asta care o am, încă valabilă vreo două luni, 

până prin mai, care a fost 480, ca bistrițean. Mulțumesc!  

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: 

Mulțumesc! Dacă nu mai sunt intervenții din partea consilierilor, o să dau cuvântul 

cetățenilor aflați în sală, care doresc să se adreseze. Unde ne-ați, unde se poate, 

aici? Ok! Vreți să interveniți, domnule profesor Bojor? Vă rog, vot cu privire la 

posibilitatea domnului de a se adresa Consiliului Local.  

Rezultatul votului: cu 12 voturi ”pentru”, 6 ”împotrivă” și o abținere, Consiliul 

local a aprobat intervenția domnului Bojor Florin. 

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Vă rog, 

poftiți, 3 minute. Încă o dată să vă spuneți numele, ca să se înregistreze.  

Domnul Bojor Florin: Mă numesc Florin Bojor, sunt profesor de religie, 

simplu cetățean. Felicitări, domnule primar, felicitări dragi consilieri, pentru vinietă 

albastră pe locurile amenajate. Este o binefacere, cum ziceați dumneavoastră, 

de la 400 la 100 lei, vă mulțumim frumos. Însă pentru locurile neamenajate este 

un dezastru, pe care alții vor demonstra că este ilegal, ceea ce faceți 

dumneavoastră. Și eu astăzi voi vorbi numai despre imoralitatea aceste decizii. 

Dumneavoastră transformați întreg teritoriul municipiului Bistrița într-o imensă 

parcare, prin faptul că spuneți că trebuie să plătim pe spațiul neamenajat. A mai 

existat în Evul Mediu așa ceva. Îi zicea podărit, în cazul trecerii cu podul, peste 
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pod, a mai existat văcăritul, taxa pe vacă. Acuma dumneavoastră inventați 

părcăritul, taxa pe parcare. Dacă toată România ar face la fel, vă dați seama că 

ar trebui noi să plătim taxă după taxă, că treci printr-o anumită localitate și trebuie 

să te oprești două – trei minute, automat trebuie să intri pe telefon ca să plătești, 

că a intrat taxa. Când v-ați spus mâna pe piept și ați cântat aici, și am cântat cu 

toții ”libertate”, încălcați dreptul la libera circulație, la libertate. Stop părcăritului! 

Vă rog, nu faceți de rușine Bistrița prin inventarea unei astfel de taxe, care ne va 

pune asemenea pârtiei de la soare să fim iarăși cap de afiș în România. 

Mulțumesc frumos.  

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Da, 

mulțumesc! Constat, și îmi cer scuze, că este o surpriză pentru ..., dacă-mi 

permiteți, domnule primar, constat că e o surpriză pentru mulți dintre concetățenii 

noștri că în anul 2025 parcarea și staționarea costă ceva. Nu știu, încercați să 

mergeți în străinătate și să lăsați 5 minute mașina fără să plătiți, în primul oraș 

după... este ceva natural, iertați-mă! Ne șocăm de normalitate. Vă rog, domnule 

primar, și îmi cer scuze.  

Primarul municipiului, domnul Lazany Gabriel: Același lucru am vrut să-l 

subliniez, nu știu de ce ne sperie normalitatea. Adică, peste tot unde am fost în 

Europa parcarea se plătește, staționarea. Dacă la noi nu s-a plătit până acuma 

și începem să verificăm lucrul ăsta, repet, vinieta albastră nu este obligatorie. 

Fiecare om își face un calcul și dacă nu vrea să o achiziționeze, nu 

achiziționează, dar ea vine ca o facilitate. Am spus, că o facilitate în favoarea 

cetățenilor. O să vedeți că peste un an de zile, când lumea va fi obișnuită și va fi 

o anumită regulă, gândirea va fi cu totul alta legat de implementarea acestui nou 

regulament. Vă mulțumesc.  

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: domnul 

consilier Mathe Attila, vă rog! 

Domnul consilier Mathe Attila: da, și eu un răspuns, nu inventăm nimic și 

nu este o premieră la Bistrița, cum am mai spus, tot în orașul pe care l-am vizitat 

înainte am întrebat dacă pot să parchez la marginea drumului, fiindcă nu era 

parcare. Și mi-a spus că nu, că și acolo se plătește. Și diferența, în orașul acela, 

locuitorul acelui oraș plătește tot atât de mult cât plătesc și eu ca și turist, deci nu 

plătesc mai puțin doar că stau în acel oraș, plătesc tot așa, mult, scump. Noi le 

cerem doar 100 lei pe an bistrițenilor. Mulțumesc!  

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Avem o 

propunere de modificare. Vă mențineți propunerea, domnule consilier? 

Domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Da, îmi mențin propunerea, cu o 

scurtă completare. 

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Vă rog!  

Domnul consilier Filip Alexandru Tudor: M-am referit strict la locurile 

neamenajate. Chiar dacă se anunță că această vinietă albastră este o chestiune 
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opțională, nu este obligatorie, ea îmbracă cumva forma obligatorie,  pentru că 

ești strâns cu ușa, că nu prea-i de ales. Așadar, am împodobi toate străzile din 

oraș, începând cu Sărata, Centura, cu tăblițe unde să scrie cât trebuie să 

plătească omul, dacă stă o oră, dacă stă jumate de oră. Eu zic că ar trebui luat 

în considerare, în cel mai bun caz, o refacere a acestei hotărâri. Dar una peste 

alta îmi mențin amendamentul. Mulțumesc! 

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Ca să 

vă întreb, doriți ca anumite părți din oraș, care vor fi fiind ele, să fie, ca în anumite 

părți să fie gratuită staționarea, parcarea? 

Domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Gândiți-vă ce înseamnă Sărata, 

localități componente, pentru că aici e domeniul municipiului. 

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Eu am 

luat act de ce spuneți dumneavoastră și v-am întrebat, ca să ne lămurim ce dorim.  

Domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Toate sunt la un loc acuma, la cum 

s-a prezentat proiectul. De asta am și formulat acest amendament. Mulțumesc!  

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: 

Mulțumesc! Bun, nu mai avem alte propuneri. Pe propunerea domnului consilier 

Filip, vă rog, să ne pronunțăm prin vot. Eliminarea alineatului trei de la articolul 1 

al hotărârii.  

Rezultatul votului: cu 6 voturi ”pentru”, 9 ”împotrivă”, 5 abțineri, propunerea 

nu a fost aprobată.  

Voturi ”pentru”: Filip Alexandru Tudor, Macarie Doina, Cicioc Ștefan, Urîte 

Florin Radu, Gaga Seica Marioara, Dobraniș Georgeta Rodica; 

Voturi ”împotrivă”: Bria Dumitru Alexandru, Găluț Simona, Pântea Andrei, 

Stere Florentina Ștefania, Vaida Adrian Ioan, Dumitrescu George, Irimieș Buia 

David Edward, Ilieșiu Darius Emilian, Adumitrăchioaiei Daniel. 

Abțineri: Ruști Ionel, Brici Tiberius Daniel, Hangan Sorin, Mathe Attila, 

Elisei Radu Claudiu;  

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Nu mai 

avem alte propuneri de dezbătut, proiectul în forma prezentată de inițiator. Vă 

rog! Deci, pe proiect, vă rog! 

Rezultatul votului pentru proiectul de hotărâre: cu 13 voturi ”pentru”, 4 voturi 

”împotrivă” și o abținere, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

Voturi ”pentru”: Bria Dumitru Alexandru, Ruști Ionel, Hangan Sorin, Mathe 

Attila, Găluț Simona, Pântea Andrei, Stere Florentina Ștefania, Vaida Adrian 

Ioan, Dumitrescu George, Irimieș Buia David Edward, Elisei Radu Claudiu, Ilieșiu 

Darius Emilian, Adumitrăchioaiei Daniel; 

Voturi ”împotrivă”: Filip Alexandru Tudor, Macarie Doina, Cicioc Ștefan, 

Dobraniș Georgeta Rodica; 

Abținere: Brici Tiberius Daniel; 

Nu au votat: Urîte Florin Radu, Gaga Seica Marioara. 
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Se trece la punctul 3 – Proiect de hotărâre nr.45/06.03.2025 privind 

aprobarea datei de începere a păşunatului animalelor şi durata sezonului 

de păşunat pe pajiştile permanente proprietatea municipiului Bistriţa 

pentru anul 2025. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 20 voturi 

„pentru”. 

 

Se trece la punctul 4 – Proiect de hotărâre nr.46/07.03.2025 privind 

acceptarea donaţiei Asociației Culturale "Grigore Bradea” a lucrării de for 

public “BUST - NICOLAE IORGA” şi documențatiei aferente. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

calificate a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Ilieşiu Darius-Emilian, secretarul Comisiei de urbanism – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 20 voturi 

„pentru”. 

 

Se trece la punctul 5 – Proiect de hotărâre nr.47/07.03.2025 pentru 

modificarea Anexei nr.1 a Hotărârii nr.89/29.05.2024 privind actualizarea 

componenței Consiliului Tehnico-Economic, ca organ consultativ la nivelul 

municipiului Bistrița și a Regulamentului de Organizare şi Funcționare al 

acestuia, cu modificările ulterioare. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizul comisiei de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 
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Domnul consilier Ilieşiu Darius-Emilian, secretarul Comisiei de urbanism – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot, prin vot secret anexa la proiectul de 

hotărâre, care se aprobă cu 18 voturi „pentru” şi 2 abţineri. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 19 voturi „pentru” şi o abţinere. Doamna 

consilier Dobraniş Goergeta-Rodica a votat abţinere. 

 

Se trece la punctul 6 – Proiect de hotărâre nr.50/14.03.2025 privind 

aprobarea trecerii din domeniul public în domeniul privat al Municipiului 

Bistriţa a construcţiilor din Piața Independenței Nord situată în 

str.Împăratul Traian nr.55A, în vederea dezafectării, valorificării și casării 

pentru realizarea proiectului ”Regenerare urbană a spațiilor publice 

degradate – zona Independenței Nord”. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul viceprimar Hangan Sorin – așa după cum bine știți, este un proiect 

de regenerare urbană în zona Independenței, Nord depus pe finanțare în 

administrația trecută, evident, din care am făcut și eu parte. În momentul în care 

am discutat sub ce formă regenerăm acea mare zonă, am plecat de la ideea că 

din piața veche și mă rog, cu istoria ei aparte, să rămână două-trei rânduri din 

piața veche pentru producătorii locali de fructe și legume, pe vechiul 

amplasament, undeva în spate la Apropo la rusu. Sigur că îmi fac mea culpa, că, 

mă rog, a trecut studiul de fezabilitate și văd că a dispărut în totalitate tot ceea ce 

înseamnă ideea de piață.  

Propunerea pe care vreau să o fac, este să nu demolăm două-trei rânduri 

de mese, atâta cât constatăm în mod real și corect că sunt folosite astăzi de 

producătorii locali pentru comercializarea de fructe și legume. Iar la proiectul 

tehnic vis-a-vis de regenerare urbană zona Independenței Nord, să intervenim cu 

o mini-piață atâta cât considerăm că este nevoie, să deservească zona asta strict 

de legume și fructe a producătorilor locali. Ăsta este și rolul pentru care mă aflu 

și eu aici, și dumneavoastră, stimați colegi, că toată lumea mai poate greși. Ideea 

este să mai corectăm din greșeli. Așa cum, când am fost cu domnul primar și am 

luat la pas toată zona care v-a fi regenerată și am zis nu e în regulă să regenerăm 
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tot ceea ce înseamnă spațiu verde, alei, trotuare și blocurile să rămână ca și, mă 

rog, după al 2-lea Război Mondial, cum arată multele dintre ele astăzi, și am căzut 

de comun acord că trebuie să intervenim în același timp cu proiectul de 

regenerare urbană a spațiilor la sol și cu fațadele blocurilor, așa cred că trebuie 

să revenim și la această mini-piațetă care nu doar că melancolic, are istoria ei, ci 

chiar e necesară pentru locuitorii din zonă.  

Domnul primar Lazany Gabriel – mulțumesc mult, domnule viceprimar, 

chiar vă spun sincer că mă bucur de această propunere și vom ține cont de ea. 

În cadrul proiectului tehnic, vom face această modificare a pe care ați propus-o 

și vom veni la data respectivă cu o reaprobare a indicatorilor, pentru că se 

schimbă indicatorii tehnici ai proiectului, dispărând o parte din locurile de parcare 

și reapărând o parte din piață. Dar în momentul de față, eu propun să ne asumăm 

proiectul așa cum este, cu angajamentul că în cadrul proiectului tehnic vom face 

această modificare. Şi de ce spun lucru ăsta, pentru că noi trebuie să depunem 

proiectul de hotărâre de consiliu local la ADR Nord-Vest pentru a începe 

procedura de contractare. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 19 voturi „pentru” şi un vot „împotrivă”. 

Doamna consilier Dobraniş Georgeta-Rodica a votat împotrivă. 

 

Se trece la punctul 7 – Proiect de hotărâre nr.54/14.03.2025 privind 

aprobarea trecerii din domeniul public în domeniul privat al Municipiului 

Bistriţa a unei construcţii situată în Bistrița, localitatea componentă 

Viișoara nr.157A-157B, în vederea dezafectării, valorificării și casării, pentru 

realizarea proiectului ”Parc de specializare inteligentă BISTRIŢA 

INDUSTRIANOVA HUB”. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 20 voturi 

„pentru”. 

 

Se trece la punctul 8 – Proiect de hotărâre nr.52/17.03.2025 privind 

aprobarea trecerii din domeniul public în domeniul privat al Municipiului 

Bistriţa a imobilului-construcție situat în municipiul Bistrița, strada 
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Gheorghe Şincai nr.2, în vederea desființării, valorificării și casării în 

condițiile legii, ca urmare a dezafectării de la utilitatea publică. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 20 voturi 

„pentru”. 

 

Se trece la punctul 9 – Proiect de hotărâre nr.53/17.03.2005 privind 

aprobarea trecerii din domeniul public în domeniul privat al Municipiului 

Bistriţa a centralei termice cu instalațiile și conductele aferente, amplasată 

în incinta Liceului Tehnologic Agricol Bistrița, valorificarea, și după caz, 

casarea acestora, în condițiile legii. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 20 voturi 

„pentru”. 

 

Se trece la punctul 10 – Proiect de hotărâre nr.57/17.03.2025 privind 

aprobarea studiului de fezabilitate și a indicatorilor tehnico-economici 

pentru obiectivul de investiții “Înfiinţarea unui Centru comunitar integrat în 

Municipiul Bistrițaˮ. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 
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Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 20 voturi 

„pentru”. 

 

Se trece la punctul 11 – Proiect de hotărâre nr.58/18.03.2025 pentru 

modificarea și completarea Hotărârii nr.43/25.03.2021 privind acordarea 

unor prestații sociale sub formă de tichete sociale/carduri sociale pentru 

bunuri alimentare și medicamente, persoanelor aflate în situaţii deosebite, 

pentru prevenirea și combaterea sărăciei și riscului de excluziune socială, 

conform Legii nr.292/2011 a asistenţei sociale, cu modificările şi 

completările ulterioare. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 20 voturi 

„pentru”. 

 

Se trece la punctul 12 – Proiect de hotărâre nr.59/19.03.2025 privind 

acceptarea donaţiei imobilului-teren situat în intravilanul municipiului 

Bistrița, având destinația de stradă - strada Primăverii și înscrierea lui în 

domeniul public al Municipiului Bistrița, ca bun de uz și interes public local. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 10 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

calificate a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizul comisiei de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 20 voturi 

„pentru”. 

 

Se trece la punctul 13 – Proiect de hotărâre nr.60/19.03.2025 privind 

aprobarea prelungirii duratei contractului de închiriere încheiat între 

Municipiul Bistrița și Parohia Evanghelică C.A. Bistrița, pentru imobilul 
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construcție și teren aferent, situat în municipiul Bistrița, strada Ecaterina 

Teodoroiu nr.2-4, având destinația de grădiniță. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizul comisiei de specialitate. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 20 voturi 

„pentru”. 

 

Se trece la punctul 14 – Proiect de hotărâre nr.61/19.03.2025 privind 

desemnarea reprezentantului municipiului Bistrița în Adunarea Generală a 

Asociaţiei „Produs în Bistriţa-Năsăud”. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul secret 

majorităţii absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizul comisiei de specialitate. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot, prin vot secret, proiectul de hotărâre 

în forma prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 17 voturi „pentru”, un vot 

„împotrivă” şi o abţinere. Un consilier nu a votat. 

 

Se trece la punctul 15 – Proiect de hotărâre nr.62/19.03.2025 privind 

aprobarea Planului Urbanistic Zonal „Realizarea unei construcţii cu 

destinaţia de prestări servicii - service auto, amenajări exterioare” 

municipiul Bistrița, localitatea componentă Viișoara, str.Calea Dejului 

nr.149. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Ilieşiu Darius-Emilian, secretarul Comisiei de urbanism – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 20 voturi 

„pentru”. 
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Se trece la punctul 16 – Proiect de hotărâre nr.64/19.03.2025 privind 

instituirea unui drept de superficie, prin licitație publică, asupra terenului în 

suprafață de 2.283 mp., proprietate privată a Municipiului Bistrița, situat în 

str.Calea Moldovei, în vederea amenajării unui spațiu pentru desfășurare 

de activități sportive, recreative și distractive. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 13 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil cu următorul amendament: 

1) Se completează titlul proiectului de hotărâre cu sintagma „şi activităţi 

comerciale”, şi va avea următorul cuprins:  

„Proiect de hotărâre privind instituirea unui drept de superficie, prin licitație 

publică, asupra terenului în suprafață de 2.283 mp., proprietate privată a 

Municipiului Bistrița, situat în str.Calea Moldovei, în vederea amenajării unui 

spațiu pentru desfășurare de activități sportive, recreative, distractive şi activităţi 

comerciale”. 

2) Se completează în mod corespunzător cu sintagma „şi activităţi 

comerciale” în tot cuprinsul proiectului de hotărâre şi a celor două anexe. 

Domnul consilier Ilieşiu Darius-Emilian, secretarul Comisiei de urbanism – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul director executiv Cincea Dumitru-Matei, în calitate de înlocuitor al 

secretarului general – astfel cum este formulat amendamentul comisiei 

economice, înseamnă că trebuie îndeplinite cumulativ condiţiile. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu – oricare dintre ele.  

Domnul director executiv Cincea Dumitru-Matei – atunci trebuie să fie „sau” 

în loc de „şi”. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu – are dreptate domnul director Cincea 

şi propun să fie „sau” în loc de „şi”. 

Domnul consilier Dumitrescu George – dacă rămâne acolo „sau”, ar putea 

să pună un chioșc mare și atunci ar dispărea activitățile sportive. Dacă este „și” 

atunci sunt și activități sportive, care pentru asta facem licitaţie. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu – am spus că licitația, de ce trebuie să 

îngrădim? Pentru că noi avem un spațiu de pe care trebuie să scoatem maximum. 

Bineînțeles că vor fi analizate, va fi o licitație, vedem ce oferă și evident că trebuie 

să se încadreze în PUZ-ul, PUG-ul respectiv. Asta e propunerea mea. Deci asta 

mi se pare pentru interesul primăriei și a cetățenilor. 

Domnul consilier Ilieşiu Darius-Emilian – „sau” activități comerciale, exact 

ce zicea și colegul nostru, se renunță la distractive și, sau un chioșc alimentar. 
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Domnul preşedinte de şedinţă – sau banii n-au miros, domnule coleg. 

Domnul consilier Ilieşiu Darius-Emilian – noi speram că facem ceva 

recreativ acolo. Noi am votat în comisia de urbanism să se facă ceva recreativ, 

nu un chioşc. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu – nu un chioşc, poate fi un spaţiu. PUG-

ul permite acolo 4 etaje. 

Domnul consilier Ilieşiu Darius-Emilian – permite P+2. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu – poate fi un centru comercial.  

Domnul consilier Filip Alexandru-Tudor – ca sugestie, ei vor avea probabil 

activitățile sportive. Dacă își deschid acolo un chioșc sau o terasă, unde o să 

vândă, înseamnă să fie cumulativ, adică să fie „și”.  

Domnul preşedinte de şedinţă – domnul Urîte vorbea de neîngrădirea 

concurenței, a liberei concurențe. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu – poate vine cineva şi face un centru 

SPA.  

Domnul consilier Brici Tiberius-Daniel – e corect, de ce să fie numai 

activități recreative sau sportive? Sau poate să fie chiar un magazin, sau un bloc 

ANL. 

Domnul viceprimar hangan Soin – comisiile sunt diferite. Din orice comisie 

poate veni un amendament. Aici îl aprobăm sau îl respingem pe plen. Asta nu 

înseamnă că o comisie economică, juridică, de urbanism, nu poate face un 

amendament. Şi aici îl poate schimba, dacă a mai studiat. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot amendamentul comisiei economice, 

respectiv: 

1) Se completează titlul proiectului de hotărâre cu sintagma „şi activităţi 

comerciale”, şi va avea următorul cuprins:  

„Proiect de hotărâre privind instituirea unui drept de superficie, prin licitație 

publică, asupra terenului în suprafață de 2.283 mp., proprietate privată a 

Municipiului Bistrița, situat în str.Calea Moldovei, în vederea amenajării unui 

spațiu pentru desfășurare de activități sportive, recreative, distractive şi activităţi 

comerciale”. 

2) Se completează în mod corespunzător cu sintagma „şi activităţi 

comerciale” în tot cuprinsul proiectului de hotărâre şi a celor două anexe. 

Se obţin 2 voturi „pentru”, 12 voturi „împotrivă” şi 6 abţineri. Amendamentul 

se respinge. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot propunerea domnului consilier Urîte 

Florin-Radu: 

1) Se completează titlul proiectului de hotărâre cu sintagma „sau activităţi 

comerciale”, şi va avea următorul cuprins:  

„Proiect de hotărâre privind instituirea unui drept de superficie, prin licitație 

publică, asupra terenului în suprafață de 2.283 mp., proprietate privată a 
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Municipiului Bistrița, situat în str.Calea Moldovei, în vederea amenajării unui 

spațiu pentru desfășurare de activități sportive, recreative, distractive sau 

activităţi comerciale”. 

Se completează în mod corespunzător cu sintagma „şi activităţi comerciale” 

în tot cuprinsul proiectului de hotărâre şi a celor două anexe. 

Se aprobă cu 18 voturi „pentru” şi un vot „împotrivă”. Doamna consilier 

Dobraniş Georgeta-Rodica votează împotrivă şi domnul consilier Dumitrescu 

George nu votează. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre cu propunerea 

de modificare aprobată, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 20 voturi 

„pentru”. 

 

Se trece la punctul 17 – Proiect de hotărâre nr.65/19.03.2025 pentru 

aprobarea Planului de acţiune privind serviciile sociale administrate și 

finanţate din bugetul Consiliului Local al municipiului Bistriţa pentru anul 

2025. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 20 voturi 

„pentru”. 

 

Se trece la punctul 18 – Proiect de hotărâre nr.70/20.03.2025 pentru 

aprobarea cesiunii a unor părți sociale ale Societății Business Park Bistrița 

Sud S.R.L. către Județul Bistrița-Năsăud. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Doamna consilier Macarie Doina – doresc să propun un amendament. 

Hotărârea se adoptă prin votul deschis al majorității calificate a consilierilor locali 

în funcție. Acesta este amendamentul. Repet.  
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Domnul preşedinte de şedinţă – îmi cer scuze că intervin chiar acum, este 

o prevedere legală la care faceți trimitere? 

Doamna consilier Macarie Doina – da. Să-l citesc încă o dată, sau să vă 

explic despre ce este vorba? 

Domnul preşedinte de şedinţă – să indicaţi textul legal ziceam.  

Doamna consilier Macarie Doina – hotărârea se adoptă prin votul deschis 

al majorității calificate al consilierilor locali în funcție.  

Domnul preşedinte de şedinţă – ok.  

Doamna consilier Macarie Doina – pentru explicare, litera c) majoritate 

absolută cum se propune în proiectul de hotărâre să fie adoptat, primul număr 

natural strict mai mare decât jumătate din totalul membrilor în funcție ai organului 

colegial, în cazul nostru este vorba despre 11 consilieri. Iar noi propunem 

majoritate calificată, primul număr natural care este mai mare decât valoarea 

numerică rezultată în urma aplicării fracției procentului stabilite prin lege la totalul 

membrilor organului colegial stabilit în condițiile legii, în cazul nostru votul a 15 

consilieri.  

Secțiunea a 4-a Funcționarea Consiliului Local, tot pentru explicare, 

articolul 139 Adoptarea hotărârilor Consiliului Local: 1) în exercitare atribuțiilor ce 

le revin, Consiliul Local adoptă hotărâri cu majoritatea absolută sau simplă, după 

caz. Alineatul doi, prin excepție de la prevederile aliniatului unu, hotărârile privind 

dobândirea sau înstrăinare a dreptului de proprietate în cazul bunurilor imobile 

se adoptă de Consiliul Local cu majoritate calificată definită la articolul cinci, litera 

d) de două treimi din numărul consilierilor locali în funcție.  

În opinia noastră, aici se încadrează prezentul proiect de hotărâre. 

Sesiunea de părți sociale fiind o înstrăinare de bunuri imobile și nu, unde credem 

că e greșit încadrat greșit de inițiator, da, se adoptă cu majoritatea absolută 

prevăzută la articolul cinci, punctul c) a consilierilor locali în funcție următoarele 

hotărâri. 

Domnul preşedinte de şedinţă – îmi cer scuze, m-am lămurit. Eram 

nelămurit, nu înțelegeam. Textul legii este foarte clar. Bunurile imobile sunt cele 

definite ca atare de către Legea 7, vă rog să o consultați, sau poate o știți și pe 

asta, sens în care n-am să supun nici măcar la vot propunerea dumneavoastră. 

Nu se vinde niciun teren. Este propunerea dumneavoastră, contravine legii, și îmi 

asum eu asta, să nu o supun la vot. Rugați pe juriștii care v-au dat aia, să vă 

explice până la capăt și să interpreteze legea la modul serios, dacă sunt juriști. 

Dacă mai sunt alte intervenții, vă rog să votăm proiectul în forma prezentată 

de inițiator.  

Doamna consilier Macarie Doina – dar nu votăm amendamentul? 

Domnul preşedinte de şedinţă – nu. Este datoria mea de a nu supune la vot 

amendamente ilegale. Dacă vreți vi-l supun și la vot. Repet, îmi asum 

nesupunerea la vot a unui amendament care contravine prevederilor legii. 
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Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 13 voturi „pentru”, 2 voturi „împotrivă” 

şi 5 abţineri. Au votat împotrivă: Macarie Doina şi Dobraniş Georgeta-Rodica. Au 

votat abţinere: Filip Alexandru-Tudor, Urîte Florin-Radu, Brici Tiberius-Daniel, 

Gaga Seica Marioara, Cicioc Ştefan. 

 

Se trece la punctul 19 – Proiect de hotărâre nr.72/24.03.2025 privind 

aprobarea proiectului „Coridor de mobilitate durabilă aferent râului Bistrița 

– Etapa I” și a cheltuielilor legate de proiect. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizul comisiei de specialitate. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu, preşedintele Comisiei economice – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George – doresc să se consemneze că nu 

particip la dezbateri şi la vot pe acest proiect de hotărâre. 

Domnul primar Lazany Gabriel – coridor de mobilitate durabilă aferent 

râului Bistrița etapa întâi. Pentru cine nu este familiarizat cu acest nume, este 

vorba de linia albastră, așa cum este termenul care a fost utilizat de-a lungul 

anilor în spațiul public. Acest proiect care a fost inițiat cred că acum mai bine de 

10 ani, presupune o legătură între DN 17 partea din sus a orașului din cartierul 

Unirea, zona semaforizată vis-a-vis de școală, printr-o buclă pe strada 

Aerodromului, Valea Ghinzii, strada Ghinzii, strada Codrișor, Mihai Viteazu, 

Tănase Tudoran cu Ion Pop Retegan, Zăvoaie, trece peste râul Bistrița în strada 

Simpozionului, intrând în DN 17 în zona străzii Libertății. Ca multe dintre 

proiectele care le-am preluat, are și ăsta câteva neajunsuri. Bineînțeles că 

proiectul a fost neglijat o perioadă mai lungă de timp în care nu s-au tratat cu 

seriozitate anumite aspecte, și unul dintre cele mai importante este coridorul de 

expropriere.  

În momentul în care vorbim de exproprieri, vorbim de afectarea directă a 

unor cetățeni din municipiul Bistrița. Bineînțeles că a sosit momentul când, 

repede, repede, trebuie să votăm proiectul că altfel îi eliminat. După, repet, mai 

bine de 10 ani. Într-o primă analiză a coridorului de expropriere, am constatat că 

sunt peste 150 de exproprieri care trebuiau făcute, dosare de întocmit, unele 

dintre ele aberante. Când vii și dai o dispoziție de expropriere la 1m² și ai pretenția 

să faci un contract cu un expert care să-ți facă evaluare, să-ți facă dosar, ăla 

lucrează pentru metrul ăla pătrat cât lucrează pentru 1.000m², deci ajungem la 

lucruri incredibile.  

Bineînțeles că am început să revizuim unu câte unu aceste dosare și am 

reușit să reducem numărul de exproprieri de la peste 150, la sub 50. Dar nu este 

destul. Motiv și pentru care am și retras de pe ordinea de zi proiectul cu coridorul 
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de expropriere, pentru că vreau în următoarele 2 săptămâni să ne concentrăm 

pe acest coridor de expropriere și când venim cu un proiect, să venim cu un 

proiect just, care să afecteze cât mai puțină lume și în limita strictului necesar.  

Noi nu ne dorim ca municipalitate, să afectăm cetățenii, sau să venim peste 

proprietățile acestora. De aceea, eu cred că Primăria Municipiului Bistrița și în 

primul rând partea tehnică a aparatului din cadrul Primăriei Municipiului Bistrița, 

trebuie să fie mult mai responsabilă când face proiecte de o asemenea 

anvergură. Deci nu se poate să vii pe ultimul moment cu exproprieri de genul 

ăsta, după care noi să ne atragem oprobiul opiniei publice.  

Mă voi ocupa personal de tot ceea ce înseamnă coridor de expropriere, voi 

analiza fiecare dosar în parte și probabil în următoarele 2 săptămâni vom veni cu 

o altă propunere în fața dumneavoastră, care să afecteze cât mai puțini cetățeni. 

Şi ca să vă dau un exemplu practic, o expropriere de 3m² care presupune 10 cm 

pe lungimea unei proprietăți, adică 10 cm nu cred că mă ajută pe mine foarte mult 

la linia albastră, dar asta presupune să-i dărâm gardul omului, un gard care era 

făcut, un gard zidit, un gard frumos care ar costa o grămadă de bani. Deci trebuie 

să venim în niște limite ale proiectului rezonabile, şi și firmele de proiectare cu 

care va colabora Primăria Municipiului Bistrița și cu care colaborează Primăria 

Municipiului Bistrița, eu în calitate de primar, le voi pretinde să fie mult mai mult 

prezenți în teren și în municipiu. Proiectele nu se fac doar de pe google SMAP 

sau din birourile din București, Iași, Cluj sau din altă parte. Vă mulțumesc. Asta 

am vrut de precizat și este și motivul pentru care am retras acel proiect de pe 

ordinea de zi. Mulțumesc.  

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 18 voturi „pentru” şi o abţinere. Doamna 

Dobraniş Georgeta-Rodica votează abţinere. 

 

Se trece la punctul 20 – Proiect de hotărâre nr.73/25.03.2025 privind 

însușirea documentaţiei tehnice cadastrale de înscriere în evidențele de 

cadastru și carte funciară a imobilului-teren strada Valea Budacului 

(intravilan) - drum de exploatare (extravilan), în proprietatea Municipiului 

Bistrita, domeniul public, având destinație de uz și interes public local. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizul comisiei de specialitate. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 20 voturi 

„pentru”. 
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Se trece la punctul 22 – Raportul anual de activitate nr.2970/04.03.2025 

al structurii comunitare consultative pentru prevenirea separării copilului 

de familie la nivelul municipiului Bistriţa, întocmit de către Direcţia de 

Asistenţă Socială Bistriţa. 

Se ia act. 

Se trece la secţiunea de Întrebări şi Interpelări adresate executivului. 

Domnul primar Lazany Gabriel – vreau să fac eu acuma o invitație în plen. 

Vineri și sâmbătă avem o activitate de plantare în zona Parcului Industrial Bistrița 

Sud. Vineri este de la ora 12:00, sâmbătă de la ora 9:00, celor care le face 

plăcere, își doresc să aibă un pic de activitate în aer liber, îi așteptăm cu mare 

drag să se alăture nouă. Zona respectivă care se împădurește era prevăzută la 

împăduriri în cadrul unui proiect la care am renunțat. Facem împădurire acuma 

împreună cu Rotary Club ,o activitate voluntară. 

Domnul consilier Mathe Attila – dacă tot se merge în week-end la Sărata, 

aș dori o întrebare pentru executiv. În ce stadiu se află proiectul alimentare cu 

gaze naturale a localității componente Sărată?  

Domnul administrator public Costea Adrian – este în faza de scoatere la 

licitație, proiectare cu execuție. Asta cred că avem 4 aprilie parcă termen, sau 

săptămâna viitoare. Săptămâna viitoare este termenul de scoatere la licitație și 

de aici își urmează cursul. Dacă nu sunt contestații va fi mai repede.  

Domnul consilier Filip Alexandru-Tudor – legat de strada Şincai, mi-a 

semnalizat un cetățean care întreprinde o activitate acolo, că lipsesc cu 

desăvârșire coșurile de gunoi, pe toată strada de altfel. M-am informat cu privire 

la Linia verde, dacă au fost incluse în proiectul respectiv coșuri de gunoi și 

răspunsul a fost negativ. Așa că am să vă rog să luați în considerare și să  vedeți 

dacă se poate face ceva, că nu există niciun coş. 

Domnul primar Lazany Gabriel – fără nicio problemă. Am preluat, am notat 

problema, o să rezolvăm acum.  

Domnul preşedinte de şedinţă Bria Dumitru-Alexandru – am epuizat și 

partea de interpretări și întrebări adresate executivului. Nemaifiind alte chestiuni 

de dezbătut, declar închise lucrările ședinței ordinare a Consiliului local al 

municipiului Bistriţa din data de26.03.2025. 
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